

NordArt 2022

©www.nordart.de



Natalia LL
Polen/Poland

*1937 in Zabłocie. Studium 1957–1963 an der heutigen Eugeniusz Geppert Akademie der Bildenden Künste in Wrocław bei Prof. Stanisław Dawski. 1970 Gründung der "PERMAFO" Galerie mit Andrzej Lachowicz und Zbigniew Dłubak. Die interdisziplinäre Konzeptkünstlerin arbeitet außer mit Grafik und Malerei auch mit Performance, Experimentalfilm, Video, Installation, Fotografie und Skulptur. Ihr frühes Werk lässt sich dem Konzeptualismus zuordnen, seit 1975 auch der Feministischen Kunst. Oft greift sie nach einer der Popkultur, der Körper- sowie Fotokunst, den Massenmedien und der Pornografie entlehnten Ikonografie. Die "Consumer Art" betitelte Serie Fotos und Videos (1972–1975), eines ihrer wohl erkennbarsten Werke, sicherte ihr einen Platz in der modernen Kunstgeschichte. 2007 erhielt sie die Silbermedaille für kulturelle Verdienste Gloria Artis, 2012 den Katarzyna Kobro Award. Ihre Werke findet man in Sammlungen weltweit, darunter: Musée National d'Art Moderne Centre Pompidou, Paris; International Center of Photography, New York; Museum für Moderne Kunst, Ljubljana; Museum Ludwig, Köln.

*1937, in Zabłocie. 1957–1963, studied under Prof. Stanisław Dawski at the Academy of Fine Arts in Wrocław. In 1970, together with Andrzej Lachowicz and Zbigniew Dłubak, she founded a gallery and art group "PERMAFO". She is an interdisciplinary conceptual artist, primarily in graphics and painting but also in performance, experimental film, video, installation, photography and sculpture. It could be said that her earlier work belongs within the broadly-understood conceptualism and her later work fits into the feminist art stream (from 1975). In her artistic practice, she would often reach for iconography, borrowed from the field of popular culture, body art, photo art, mass media and pornography. A series of photographs and videos titled Consumer Art earned Natalia LL a permanent place in the history of modern art and became her most recognizable work. 2007, the silver medal Meritorious for Culture – Gloria Artis. 2012, Katarzyna Kobro Award. Her works can be found in numerous collections worldwide, including: Musée National d'Art Moderne Centre Pompidou, Paris; International Center of Photography, NY; Ludwig Museum, Cologne. <https://nataliall.com/pl>



Mystic Head XI, 1987, Fotografie und Acryl auf Leinwand, 105 x 105 cm
Mystic Head XI, 1987, photography and acrylic on canvas, 105 x 105 cm